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Zpravodaj
obce Brloh

Vážení  
spoluobčané,

podzim nám začal krásně, 
příjemným slunečným počasím 
a budeme si přát, aby krásné 
dny vydržely co nejdéle.

Co se v Brloze  
dělo a děje
dÚspěšně jsme dokončili 
rekonstrukci kotlů ve školní 
kotelně. 

Zázemí volejbalového hřiště 
už je na místě, už budeme 
pouze dodělávat terénní 
úpravy jako je zámková dlažba. 
Máme v plánu budovu vylepšit 
sedlovou střechou, která bude 
mít přesah, tak aby bylo možné 
zbudovat pergolu k venkovnímu 
posezení. 

Během října provede 
zhotovitelská firma opravu 
výtluků v asfaltových 
komunikacích, zároveň 
musíme opravit poškozené 
asfalty a štěrkové cesty, které 
nám zničil přívalový déšť, 
který nejednoho z nás v srpnu 
potrápil. 

Velká voda  
v Brloze
Na takový úhrn srážek, které 
zde napršely se prakticky 
nedá připravit. Překvapilo to 
i obyvatele domů, kteří ve svých 
dvorech vodu nikdy neměli, 
protože voda se valila z kopců.  
Přesto jsme se rozhodli určitá 
opatření provést a to, že jsme 
pořídili dvoukomorové pytle 
a plničku písku, tyto pytle 
předem naplníme suchým 
pískem a upravíme vozík, 
který bude naložen a v případě 
potřeby bude stačit jen vozík 
zapřáhnout a vyjet na ohrožená 
místa. toto nám pomůže 
reagovat rychleji, ale napadá 
mne ještě jedna možnost. 

v mnohých případech někdy 
stačí, že se dají pytle před 
vrata a mnohé se tím zachrání. 
Napadá mne myšlenka, že 
obyvatelé ohrožených domů si 
můžou od nás pytle vyžádat, 
uskladnit si je ve svých domech 
a případě hrozícího nebezpečí, 
tím tak rychleji zareagovat, 
než se k vám dostane hasičská 
jednotka. v jednu chvíli nejsou 
hasiči schopni být na více 
místech najednou. Jako první 
je třeba se postarat o občany, 
kteří mají vodu ve svých 
obytných částech, přiznejme si, 
že je horší mít vodu v kuchyni 
než ve sklepě a jistě mi dáte 
všichni zapravdu, že je třeba 
se o tyto spoluobčany postarat 
přednostně. 

Pokusíme se také zrevidovat 
stav v kanalizaci a pokusíme 
se o vhodnou úpravu, jak 
kanalizaci zabezpečit, aby se 
situace neopakovala tak často. 

tímto chci apelovat na vás, kteří 
víte, že máte vodu v domech 
pomalu každý rok, přijďte si 
pro pytle a můžeme se rovnou 
společně pobavit o konkrétních 
opatřeních v konkrétních 
domech a jistě společně najdeme 
řešení, jak váš majetek co 
nejefektivněji ochránit. 

Odpady
Mám na vás apel ohledně 
odpadového hospodářství. 
velice mne trápí situace 
kolem kontejnerů na tříděný 
odpad, největší problém je 
u kampeličky. Kolem kontejnerů 
se povalují pytle s odpadem, 
který se opravdu nedá 
recyklovat, protože někteří 
občané jsou schopni vyhodit 
k tříděnému odpadu věci, 
které patří do komunálního 
odpadu nebo do sběrného 
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Jsou konkrétní svozové dny, 
tudíž služby města český 
Krumlov vidí, jak se v naší obci 
třídí a díky výše zmíněnému 
se náklady na separaci odpadu 
zvedají. tyto náklady budou 
důsledkem toho, že se celková 
částka, kterou vynaloží obec 
Brloh bude muset někde 
projevit. udržujme, prosím, 
čistotu, ať se nám tu lépe žije.

Na podzim máme připravený 
bohatý kulturní program, kde 
by si každý mohl najít to své. 
Přeji vám krásný podzim 
a užívejte každý krásný 
prosluněný den.

Tomáš Jungwirth
starosta

dvora – konkrétně neustále 
se objevují u kontejnerů 
rozbité elektrospotřebiče, 
rozbitý zahradní nábytek 
a matrace, toto vše patří 
velkoobjemového odpadu, 
sběrný dvůr je vám k dispozici 
každý týden. další věc, která 
se poměrně často objevuje 
ve žlutých kontejnerech jsou 
plechovky, na internetu byly 
vidět články, že je možno je 
házet do plastů, ale je to pouze 
na konkrétních místech a třídící 
linka v českém Krumlově 
na toto není zařízená, není nic 
jednoduššího než plechovky 
uchovat doma a jednou za čas 
je odnést do sběrného dvora. 

dejme si, prosím, tu práci, že 
nebudeme házet celé pytle 
do kontejnerů, ale jejich obsah 
vysypeme, ušetříme tím 
mnoho místa a tím se zlepší 
i čistota v přístřešcích na odpad 
a v případě, že jsou na jednom 
místě kontejnery plné, v tu 
chvíli bývají kontejnery 
na jiných místech poloprázdné, 
kam je možné odpad odnést. 
Je nutné dbát na to, aby 
do konkrétních kontejnerů 
přišel pouze odpad, který tam 
opravdu patří. Je zapotřebí si 
uvědomit, že obsahy nádob 
na tříděný odpad se sváží 
na třídící linky a „čistota“ 
odpadu vypovídá o naší vsi. 

Z jednání zastupitelstva obce

V tomto roce již třetí 
jednání zastupitelstva 
obce proběhlo v kanceláři 
starosty v pondělí 26.6. 2023 
od 19 hodin.

sešli jsme se v kompletní 
sestavě a přešli ihned 
na první bod jednání. 
Šlo tradičně o rozpočtové 
opatření tentokrát číslo 7.  
tuto změnu vzalo 
zastupitelstvo na vědomí.

Ve druhém bodě jsme 
řešili účetní uzávěrku obce 
Brloh za rok 2022. veškeré 
podklady k projednávání 
byly zaslány zastupitelstvu 
a dokumenty zveřejněny 
na úřední desce. 
Zastupitelstvo obce tuto 
závěrku schvaluje.

Podobné téma jsme 
projednávali v bodě číslo tři,  

šlo o závěrečný účet obce Brloh. 
Návrh závěrečného účtu spolu 
se zprávou auditu a dalšími 
dokumenty byl zveřejněn 
na úřední desce. Zastupitelstvo 
projednalo návrh předloženého 
závěrečného účtu a zavírá 
závěrečný účet vyjádřením 
souhlasu s celoročním 
hospodařením, a to bez výhrad. 

Bod číslo čtyři bylo schválení 
darovací smlouvy. svazek obcí 
Podkletí v minulosti z dotací 
pořídil majetek pro své členské 
obce. v současné době je možné 
již tento majetek převést 
do majetku konkrétních obcí. 
ve stručnosti se jednalo mimo 
jiné o nůžkový stan, projektor, 
plátno atd. 

V bodě číslo pět jsme 
schvalovali žádost o příspěvek 
místní organizace včelařů, ta 
byla jednohlasně schválena. 

Bod číslo šest řešil opravy 
komunikací. obec postihly 
dva přívalové deště. Nevíce 
byly poškozené cesty okolo 
Rytířů a dál k Hadačům. 
další poškozená cesta 
k „salaši“. Zastupitelstvo 
navrhuje nejprve obnovit 
stoky a pak se bude 
postupovat dát s opravou 
komunikací. 

Poslední bod různé řešil 
úpravu termínů žádostí 
o příspěvky na činnost, 
opravy na síti rozhlasů, 
rekonstrukci kotelny v ZŠ, 
zázemí volejbalových kurtů 
a letní provoz koupaliště.

Václav Pecha ml. 
místostarosta
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O rozhovor jsem  
tentokrát požádala 
vedoucí Medvídka paní 
Annu Karlovou, která 
ochotně souhlasila. 
Nejprve měla trochu 
obavy, ale nakonec to 
zvládla s přehledem.

Začneme klasicky,  
odkud pocházíš?
Pocházím odtud z Brloha, 
v tomto domě žiju celý  
svůj život.

Rodiče jsou také  
brložští rodáci?
Mamka ano, ta pochází 
z tohoto domu. taťka pochází 
ze Kdyně v západních čechách. 
Jezdili jsme tam hodně často, 
když jsem byla malá. Moc se 
mi tam líbilo. Když babička 
s dědou zemřeli, tak já jsem 
z toho byla docela špatná, že 
už tam nebudeme jezdit, ale 
je to bohužel hrozně velká 
vzdálenost na to, abychom  
dům udržovali, tak jsme ho 
museli prodat. Mrzí mě to 
hodně, mám to tam ráda. 
Jezdíme tam alespoň na hrob. 
Maminka má dlouholeté kořeny 
v Brloze. Babička pocházela 
od Bendů a děda je také odtud, 
tento dům postavili dědovo 
rodiče a děda bydlel asi  
po 4 domech v Brloze a nakonec 
se usadili zde.  Můj děda byl 
legionář v Rusku za první 
světové války.  Když se vraceli 
z války, tak se plavil kolem 
světa a mamka vyprávěla, že 
to bylo hrozný, že měli hrozný 
hlad, že žvýkali i kožené 
tkaničky od bot a když přijel, 
tak musel převzít dům a oženil 
se. Přesně nevím, protože dřív 
nás to nezajímalo a teď když 
bychom chtěli vědět, tak už se 
není koho zeptat.

Kolik máš sourozenců?
Jenom jednu sestru, Zdeňku.

Školu si navštěvovala tedy zde?
ano, celých devět let.

Vzpomínáš ráda na některé 
učitele?
My jsme měli od první třídy 
paní učitelku Štichovou,  
ta byla hrozně fajn, tu jsme 
milovali. Potom jsme měli  
paní učitelku Jakešovou,  
tu jsme měli taky rádi, tu zveme 
pravidelně na srazy. Pak jsme 
měli paní učitelku Pokornou. 
v šesté třídě k nám šel pan 
učitel vacko, na toho jsme si 
museli i chvíli počkat, tak nás 
na necelé dva měsíce měla  
paní učitelka vejvarová. Pana 
učitele jsme měli rádi a máme 
rádi dodneška. Jezdil s námi 
na výlety na kole a na vodu. 

Takže se se spolužáky  
i nadále potkáváš?
ano, děláme srazy pravidelně 
po 3 letech.

Kam vedly Tvé kroky 
po základní škole?
Šla jsem se učit prodavačkou 
do větřní na střední odborné 
učiliště. a pak jsem šla  
do černé v Pošumaví, ale řekla 
jsem si, že tam chcípl pes, že 
tam nechci zůstat. Potom jsem 
šla do Křemže a nakonec se 
uvolnilo místo tady v Brloze 
v Jednotě. Chtěla jsem jít 
do textilu, to mi i slíbili, ale 
nevyšlo mi to, proto jsem 
dala výpověď a našla jsem si 
místo v nábytku v českých 
Budějovicích. tam jsem byla 
hrozně ráda, tam mě to moc 
bavilo. Měli jsme tam hrozně 
fajn partu. Po revoluci to 
vrátili zpět majiteli, ale ten 
tam nikoho nechtěl, tak nás 

všechny propustil. Potom jsem 
šla do Prioru do nábytku a tam 
jsem byla asi 8 let, ale nebylo 
to takové, už to bylo neosobní, 
oproti předchozí prodejně. 
Moje další kroky vedly do Ktiše 
do Forpsi, tehdy se to ještě 
jmenovalo P.e.s. Consulting 
a tam jsem dělala telefonistku. 
Poté mne přemluvili a šla jsem 
pracovat do velkoobchodu 
do Budějic. 

A jak ses po práci v obchodu 
dostala do Medvídka?
Já jsem už od doby, co jsem 
skončila školu, jsem se zajímala 
o práci s dětma. Jezdili jsme 
na tábory, tady jsem vedla 
kdysi ještě Pionýra, my jsme 
to tedy nepojali jako Pionýra, 
ale jako divadelní kroužek. 
Já mám děti ráda a vždy jsem 
s nimi ráda pracovala. Potom 
šla z Medvídka Maruna Cábů 
do důchodu, tak se mne ptala, 
jestli nechci jít místo ní, tak 
jsem hned souhlasila. Jsem moc 
ráda, protože mne to s dětmi 
prostě baví. Přes prázdniny se 
mi po nich už začne i stýskat.

Vím, že jste v Medvídku 
hodně kreativní, kde bereš 
pořád tu inspiraci?
Po pravdě řečeno na Pinterestu. 
Něco mám samozřejmě 
z dřívějška, ale většinu nápadů 
hledám právě tam. Je tam toho 
hrozně moc, ale samozřejmě to 
musím přizpůsobovat i mladším 
dětem, aby to zvládly. Někdy je 
to ale těžký. slyším, že jim to 
nejde, tak jim povídám, ať to 
ještě zkusí a najednou to jde! 

Máte celkem dost vystoupení 
na akcích, musíš do toho  
děti přemlouvat?
Někoho ano a někoho ne. 
teď se mi samy hlásily starší 
holky, že chtějí v každém 

Krátké zastavení s Annou Karlovou
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muzikálu viděla několik, ale 
ten od Michala davida vede. 
Z Jihočeského divadla mohu 
doporučit hru Holka nebo 
kluk.a mám teda hrozně ráda 
vodu, jsme taková čvachta. 

Co by si čtenářům ráda 
vzkázala? 
aby se měli rádi a drželi 
pohromadě a snažili se být 
aspoň trochu kreativní. 
Byla bych ráda, kdyby si lidé 
nezáviděli, aby byli všichni 
zdraví..

Andulko, moc Ti děkuji 
za příjemný rozhovor. Přeju 
ať ti dobrá nálada zůstane 
i do dalších let a přeji Ti 
hlavně pevné zdraví a radost 
do života.

případě vystupovat.  
už loni v červnu se mne 
ptaly, jestli budeme zase 
tancovat na setkání s důchodci 
a na besídce. Začali jsme už 
s nacvičováním s mladšími 
dětmi a sedmačky se hned 
ptaly, jestli můžou taky, takže 
mám děti, které se za mnou 
samy vrací a chtějí vystupovat. 
Naopak chtějí vystupovat snad 
úplně všude.   I ty holky, co 
už z Medvídka odešly, tak se 
za mnou vrací a já jsem za to 
hrozně ráda. Když naopak já 
něco potřebuju, tak se na ně 
můžu spolehnout. teď zrovna 
mám takovou generaci dětí, 
které jsou vděčné.

Máte celkem dost akcí  
i mimo školu.
Jezdíme na výlety. Byli jsme 
v kině, jezdíme k hasičům Marcela Mádlová

na exkurze, do muzea 
a do planetária. 

Každoročně na konci školního 
roku máme opékání buřty 
a přespání ve škole.

Jaké máš záliby?
Ráda jezdím na výlety, poslední 
dobou hlavně po čechách. teď 
v létě jsme byli v Mariánských 
lázních a musím říct, že jsou 
úchvatné. Naproti hotelu jsme 
měli zpívající fontánu, tak jsme 
měli po ránu krásný budíček. 
Ráda vařím a peču. Nejradši asi 
vařím z masa. Hledám recepty 
na internetu, ale upravuju si je 
dle svého. Ráda experimentuju, 
ale vždy si to vylepším dle 
svojí chuti. Miluju divadlo 
jakéhokoliv druhu, ale nejvíce 
asi muzikály. Na dětech ráje 
jsem byla třikrát. už jsem 
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BeleTRie PRO dOsPělé 

– ROMáNy

Backman, Frederik
 –  Muž JMéNeM ove

Cameron, Bruce W.
 –  Psí slIB

Javůrek, Štěpán
 –  sudetsKý důM II

Henn, Carsten sebastian
 –  PeKař PříBěHů

Horáčková, Alice
 –  RoZPůleNý důM

Hoover, Collen
 –  BeZ NaděJe, ZtRaCeNá NaděJe,  

žIvot JedNa Báseň

Knedler, Magdalena
 –  Mé PřítelKyNě Z RaveNsBRüCKu

lombardo, dave
 –  NeJHeZčí dNy NaŠICH žIvotů

Mcewan, ian
 –  PoKáNí

Moriarty, liane
 –  ZaMIlovaNá HyPNotIZéRKa

Murakami, Haruki
 –  taNCuJ, taNCuJ, taNCuJ

Ng, Celeste
 –  oHNíčKy vŠude KoleM;  

vŠe, Co JsMe sI NIKdy NeřeKlI;  
NaŠe ZtRaCeNá sRdCe

Procházka, Jiří Walker
 –  ZátoPeK

Quinn, Julia
 –  BRIdGeRtoNovI: ŠťastNě až do sMRtI

soukup, Pavel
 –  RoMaNtICKé dřevo

soukupová, Petra
 –  NIKdo NeNí sáM

Třeštíková, Radka
 –  Kde JsI, Když NeJsI

– deTeKTiVKy, THRilleRy

Cole, daniel
 –  IMItátoR

Marsons, Angela
 –  sPletIté lžI

Pozvání do knihovny

BeleTRie PRO děTi

Bennett, Jenn

 –  NeJlePŠí PRáZdNINy

Kahoun, Jiří
 –  NeJKRásNěJŠí ostRov

Kaprálová, dora
 –  PaN NIKdo a Bílá tMa

Ottomanská, Vladimíra
 –  Co NaPoví stRoMoví

Peroutková, ivana
 –  IsaBela a Bílé MRaKy

Radosta, Pavel
 – ZtRaCeN v ZeMI MaMutů

obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se 
nemají možnost dostat do knihovny kvůli chybějícímu 

bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu 
na tel. 380 745 065 nebo prostřednictvím  

e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Nové knihy

Roznáška knih

NAučNá liTeRATuRA PRO děTi

drijverová, Martina 
 –  PoZoRuJeMe a PoMáHáMe PříRodě

NAučNá liTeRATuRA PRO dOsPělé

Trump, ivana
 –  JaK vyCHovat tRuMPa

david, Petr
 –  ŠuMava: ZNáMá I NeZNáMá
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1. třída

Mgr. Bc. Marková Marie 

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Pedagogičtí pracovníci  
ZŠ Brloh 
Ředitelka školy:  
 Paeddr. Mgr. stanislava Hlaváčková

Zástupkyně ředitelky:  
 Mgr. Zdeňka Švarcová

s třídnictvím:  
1. třída:  Mgr. Bc. Marie Marková 
2. třída:  Mgr. Jaroslava lošková  
3. třída:  Mgr. Božena Němcová  
4. třída:  Mgr. Miroslava Pouzarová  
5. třída:  Ing. Bc. věra Macháčková 
6. třída:  Mgr. František trapl Phd. 
7. třída:  Mgr. Ivan Bartoš Phd.  
8. třída:  Mgr. František Kumst  
9. třída:  Mgr. Radka voldřichová

Bez třídnictví:  
 Ing. veronika Hamanová 
 Mgr. Gabriela Baboučková

Asistenti: 
2. třída:  Jindřiška Matoušková 
5. třída:  Martina vašková 
6. třída:  václav tanzer 
7. třída:  anna Hloušková 
8. třída:  Bc. Jana Kudláčková

družina:  Jana Postlová 
 Jitka toušková

Medvídek: anna Karlová

MŠ Brloh
učitelky:  Bc. Hana Fialová  

Bc. Hana Jakešová 
dana Hamanová 
Bc. Martina tancerová

Asistenti:  anna Zahradníková

MŠ Nová Ves
učitelky:  Ivana vančurová - vedoucí 

Bc. veronika Rodějová

Asistenti:  Jana Farská 
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5. třída

Ing. Bc. věra Macháčková  
 

asistent  
Martina vašková

2. třída

Mgr. Jaroslava lošková 
 
asistentka  
Jindřiška Matoušková

3. třída

Mgr. Božena Němcová
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4. třída

Mgr. Miroslava Pouzarová 

5. třída

Ing. Bc. věra Macháčková  
 

asistent  
Martina vašková
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9. třída

Mgr. Radka voldřichová

6. třída

Mgr. František trapl Phd.  
 
asistent  
václav tancer

7. třída

Mgr. Ivan Bartoš Phd.  
 

asistentka  
anna Hloušková
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8. třída

Mgr. František Kumst  
 
asistentka  
Bc. Jana Kudláčková

9. třída

Mgr. Radka voldřichová

6. třída

Mgr. František trapl Phd.  
 
asistent  
václav tancer
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Podzimnní Zprávičky z naší Školičky

Naše školička nás přivítala 
písničkou:  
„Zpívejme si, zpívejme  
a mějme se rádi…“  

Básničkou: „Vítáme kluky 
a holky do té naší školky“. 

samozřejmě, že při vítání 
nechyběly úsměvy a dobrá 
nálada. ta nám vydržela celkem 
dlouho, neboť jsme si vyprávěli 
zážitky z prázdnin a bylo se 
čemu smát. a ze všeho nejlepší 
byly první zářijové hlášky 
našich Kuřátek a Koťátek.  
Rádi se s vámi o ně podělíme.

Paní učitelka chválí emičku J. 
při svačince:
„emičko, to mám radost, jak 
jsi se po prázdninách hezky 
rozjedla.“
emička odpoví:  
„Jo,jo, hezky jsem se rozjela.“  
Rozjedla i rozjela = platí obojí. 

oblékáme se v šatně, že 
půjdeme na zahradu a emička 
K. řekne:
 „Já chci mamku!“
Paní učitelka odpoví:  
„emičko, vždyť víš, že 
maminka je teď u dětiček 
ve školce ve Zlatce.“
emička si paní učitelku šibalsky 
prohlédne a odpoví:  
„A má korunu.“
Pak už jsme se všichni  

jen smáli, i když paní učitelce 
bylo trochu líto, že ona korunu 
nemá.
Jen malé vysvětlení:  
emičky maminka pracuje 
ve Zlaté Koruně. 

Nová holčička eliška slavila tři 
roky a její maminka přinesla 
do školky „melounový dort“. 
ve školce máme pravidlo, 
že si ňamky rozdělíme až 
po svačince. emička B. si už 
po několikáté přidala chleba 
a paní učitelka jí povídá: 
„emičko, ať máš v bříšku ještě 
místo na dobrůtky od elišky.“
emička odpoví: „Ale já mám 
paní učitelko ještě dvě 
místečka v bříšku, víš.“
a bylo hotovo! 

Jsme na zahradě a děti volají: 
„Paní učitelko, ten kluk 
háže po Honzíkovi písek.“ 
Paní učitelka jde k pískovišti, 
za ní cupitá emička K. a říká 
rozzlobeně: „Kterej kluk to 
házel? Ten zelenej nebo ten 
modrej?“ Paní učitelka vidí,  
že jeden klučík má modrou 
mikinu a druhý zelenou,  
tak to po chvilce rozluštila. 
Mezitím starší děti vykřiknou: 
„Byl to Vojta.“  a opravdu měl 
modrou mikinu a k činu se 
přiznal. emička ihned dodává: 
„Tak to už nehaž, ty jeden 
modrej!“
Je pravda, že ten modrej  
přestal písek házet. 

Září chodí po prázdninách,
v září zrají jablíčka,

v září slunce ještě svítí
a vítá nás školička.
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Hrajeme si na školní zahradě 
a emička J. celá udýchaná říká: 
 „Z toho ježdění jsem teda 
v šoku! Verunka umí ty 
rychlosti a já jí ani nedoženu!“
emička byla v šoku z rychlé 
jízdy na kole. 

Jak vidíte, naše tři emičky se 
jen tak nedají!!! a nejen ony!

Ještě se s vámi podělím o jednu 
houbařskou hlášku od vašíka, 
který nebyl dva dny ve školce 
a paní učitelka mu říká: 
„Vašíku, ty jsi měl dva dny 
dovolenou?“
vašík: „Ne, ne, dovolenou jsem 
neměl, byl jsem tady blízko, 
daleko ne. Byli jsme na houbách 
a našli jsme spojené houby 

Na konci loňského školního roku 
jsem zadala našim nejstarším 5 - 
6letým dětem anketní otázku: 
„Co je láska?“ 

Toníček: 
–  láska je třeba malý miminko 

a maminka.

Honzík P: 
–  Když jsi do někoho 

zamilovaný. že se máme rádi. 
Ještě maminku poslechnem, 
když nám třeba řekne: 
„Koupat.“

Fanoušek: 
–  Jsme kamarádi, můžeme se 

obejmout. 

Tadík: 
–  Protože se máme všichni 

rádi. Když třeba někdo udělá 
snídani, tak se na něj usměju.   
to je láska.

Adámek: 
–  že se mají rádi tatínky 

a maminky.

Janička: 
–  že někoho máš rád,  

že pomůžu mamince.  
Když jdeme spát, tak  
nám dává pusu maminka  
a taťka.

danielek: 
–  tak to nevím. Za dva dny 

doplní: to je, že se mají  
lidi rádi.

Anežka: 
–  že si dva dávají pusinky.

u sebe po dvou. Paní učitelka 
na to: „Myslíš houby dvojčata?“
vašík: „Jooo, to je přesný-

dvojčata a mamka našla 
dokonce hříbky trojčata.“
Prostě úlovek. 
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Tomášek: 
–  Je dobře, že se každej miluje.

Nelinka: 
–  že jsi zamilovaná, že tě mám 

ráda.

Honzík F: 
–  Když někdo dá někomu pusu-

maminka taťkovi.

eliška Š: 
–  Prozatím nevím. Za chviličku 

dodává: že má někdo někoho 
rád.

Johanka: 
–  objímání. Maminka obejme 

svoje dítě a taťku.

Šimonek: 
–  že někdo má někoho rád.

Růženka: 
–  láska znamená, že se  

s někým máme rádi.  
Já se miluju s mamkou 
a nějakýma kámošema.

Krýša: 
–  Kamarádství.

lotynka: 
–  že jsme spolu a máme se rádi.

Matyášek: 
–  že prostě přátelství. 

Kamarádit kamarádi 
s kamarádama.  

i ti nejmenší vědí, jak je  
láska v životě důležitá  
a stejně tak i přátelství.

Proto kamarádi nezapomínejte:
Říká se, že v nouzi poznáš 
přítele. Právě kamarád ti  
vždy přijde na pomoc.

Chovej se k ostatním tak, jak 
chceš, aby se chovali oni k tobě.

Příjemný a barevný podzim Vám všem  
za Kuřátka i Koťátka přeje 

Dana Hamanová

Základní škola a Mateřská škola Brloh
přijme 

od 1. 1. 2024 vedoucí kuchařku do školní kuchyně podmínkou  
je odborná praxe minimálně 5 let a vyučení v oboru nejlépe i maturita. 

Zájemci se mohou hlásit přímo ve škole nebo na mailu skolabrloh@seznam.cz  
nebo na telefonu 725 952 367

Začínáme nový školní rok, tak:
ať se nám vydaří.
ať se naši nejmenší do školky těší.
ať se těší do školy i ti starší.
ať si užijeme hodně legrace.
ať se něco nového naučíme a dobře si „uložíme.“
ať nám školková a školní přátelství vydrží.
ať si na konci roku řekneme: Bylo to FaJN!
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Od 1.6.2023 je v platnosti nový řád veřejného pohřebiště obce Brloh,  
který je k nahlédnutí v informační skříňce na hřbitově a na webových stránkách obce Brloh. 

oznámení občanům: článek 3, odst. 5
uložit urnu do hrobu je možné jen se souhlasem provozovatele 

(oÚ Brloh) a předložit doklad o zpopelnění

informace z obecního úřadu

Od pondělí 2. 10. 2023 je možné platit vodné a stočné  
na POŠTě PARTNeR V BRlOZe.

Zde obdržíte i vyúčtování a podklady k platbě. Možnost platit kartou.

Pro více informací volejte 380 745 067, případně pište na email postapartner@obecbrloh.cz.

Otevírací doba Pošta Partner:
Pondělí 7:30 – 11:30 a 12:30 – 17:00                    

Úterý 7:30 – 11:30                                                                      

středa 7:30 – 11:30 a 12:30 – 17:00                       

čtvrtek 7:30 – 11:30                                                                     

Pátek 7:30 – 11:30                                                                     

seTKáNí s důCHOdCi

v sobotu 11.11.2022 ve 14:00
v Kulturním domě v Brloze

Těšíme se na setkání s Vámi.

Zveme seniory na

doprava z okolních obcí  
bude zajištěna tam i zpět:

13:20
13:25  
13:40
13:45
13:50

Jaronín
sedm Chalup
Rychtářov
Nová Hospoda
Rojšín

Program:
•   přípitek a pohoštění
•     k poslechu i tanci zahraje  

Malá novoveská muzika
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  

a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  

v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
od 80 let pak každoročně. Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali 

souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů na obecním úřadě v Brloze.  
totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

červenec Josef Mikeš 75 let Brloh 

  

srpen Josef sponar 88 let Rojšín

 Marie Foltinová 80 let Rojšín

   

Září Anna Mikešová  86 let Brloh

 ludmila simandlová  89 let Brloh

 Růžena Máčová 91 let Brloh

společenská kronika
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začíná 10 minut před západem 
sluncem. Cesta se vyplatila, 
protože zanedlouho se do šera 
ozvalo typické „kvorr-kvorr“ 
a po chvilce přelétla přes 
paseku první sluka. Během 
hodiny jsme pak zaznamenali 
5 přeletů tohoto tajemného 
lesního opeřence. Pak už nám 
jen světlušky posvítily na cestu 
k autu, protože vojta zařídil 
i rozvoz. Podtrženo, sečteno - 
zaznamenali jsme celkem  
35 druhů ptáků. Procházka  
se opět moc vydařila a už se 
těším na nějakou další.

tentokrát měla ornitologická 
procházka trochu tajuplný 
nádech, protože byla zaměřena 
na večerní poznávání 
a pozorování ptactva 
s přesahem do tmy.  
Hlavním cílem pak bylo 
pozorování lesního bahňáka 
sluky lesní u Ptačí stěny  
během tzv. slučí hodinovky.

Průvodcem vycházky byl 
opět vojta Kubelka, který se 
ornitologii věnuje profesně 
i po vědecké stránce a zaměřuje 
se právě na skupinu bahňáků. 
u autobusové zastávky 
v Brloze se nás sešlo celkem 
devatenáct účastníků a jeden 
pes. vydali jsme se přes ves 
do kopců směrem ke Kovářovu. 
Nad hlavami nám poletovali 
rorýsi, vlaštovky a jiřičky, 
naproti hřišti pak pěl svoji 
večerní serenádu zvonohlík 
zahradní. Za školou jsme 
si poslechli rozdíly v hlase 
hrdličky zahradní a holuba 
hřivnáče, který si oproti ní 
přidává slabiku na konci. Cestou 
do vršku nad námi přeletěli 
hýlové a kdesi v dáli i zatoulaný 

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Večerní ornitologická vycházka

Martin Švarc

racek. v lese jsme si poslechli 
rozdíly mezi králíčkem obecným 
a ohnivým, které vojta nalákal. 
Zkusil zapískat i na kulíška, 
naši nejmenší sovu, ten měl  
ale ten večer asi jiné plány. 
Místo něj nám zpívaly v lese 
pěnkavy se svou otázkou 
na konci „meet you?“.  Jak 
se chýlil večer ke konci, tak 
se postupně měnily i ptačí 
písničky. Cestou k Ptačí stěně 
nás doprovázel především 
teskný hlas červenky obecné 
a drozda zpěvného. K pasece 
u Ptačí stěny jsme došli včas, 
protože slučí hodinovka 
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obecně je výběr hodně složitý, takže mohu trochu 
předbíhat a říct, že tento film nakonec splnil 
očekávání a byl pro letní kino ideální. Počasí 
nám nakonec taky přálo, občerstvení fungovalo 
a všem 124 platícím divákům tak nic nebránilo si 
užít tento filmový zážitek pod širým nebem. Nám 
v notýsku opět přibyly nějaké poznámky, a tak 
vám můžeme slíbit, že se příští rok opět uvidíme 
na fotbalovém hřišti. těch 6 hodin práce  
3-4 lidí za ten zážitek stojí. Závěrem bych 
rád poděkoval všem příchozím a hlavně 
spolupořadatelům za jejich práci a čas.

v loňském roce jsme se rozhodli poprvé uspořádat  
letní kino na „vlastní pěst“, takže letos jsme už 
čerpali z bohatých zkušeností. 

Zápisky z minulého ročníku jsme dohledali (cituji: 
„zhasnout věřejňáky, utišit psy, utišit obsluhu 
stánku“  atd.), takže nic nebránilo odstranit 
chyby a opět na hřišti postavit zázemí 
k promítání kinematografického zážitku. Nejtěžší 
je podle mě výběr filmu. trocha odpovědnosti 
jsme se dokázali zbavit anketou, ve které si titul 
nakonec vybrali občané na Facebooku. výběr 
padnul na film BuĎ CHlaP. 

letní kino opět v Brloze

Za kulturní komisi  
Václav Pecha ml.

Po prvním testovacím kvízu 
v prostorách hasičárny, jsme 
obdrželi mnoho dotazů,  
ohledně opakování této 
vědomostní soutěže.  
Jsem rád, že to přítomné 
hráče oslovilo a možná tady 
začíná vznikat akce, co se 
bude opakovat několikrát 
do roka. Zájem byl poměrně 
velký a tak změna místa byla 
nevyhnutelná. Rozhodli jsme 
tedy kvíz pořádat v Kd Brloh. 
tam se ten první konal 23.06. 
a nakonec se přihlásilo 13 týmů 
v počtu 3-6 hráčů (celkem  
67 soutěžících). o nehynoucí 
slávu se nakonec strhla 
obrovská bitva a Rodinný klan 
měl na konci stejný počet bodů 
jako tým drbohlav. 

Hospodský kvíz



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 3  |  2023

19

Musím říct, že i když jsme s vaškem 
za moderátorským stolkem, strašně nás tato akce 
baví a těšíme se na další co určitě budou. vždyť 
největší odměnou je, že hned po skončení se chodí 
hráči ptát, kdy bude další kvíz  Poděkovat bych 
chtěl i klukům, kteří se starají o občerstvení. 
Mimo nejrůznější druhy pití, měli vždy i něco 
k jídlu. Pro hladová břicha našich soutěžících si 
připravili párky v rohlíku a dokonce i grilované 
klobásy. Chtěl bych tedy poděkovat všem co se 
podíleli na přípravě těchto dvou kvízů a hlavně 
hráčům za jejich zájem. tak se budu těšit zase 
na viděnou a PIJte s RoZuMeM.

Jako vždy v poslední neděli v červenci proběhla již 
devatenáctá řezbářská vernisáž „člověk v krajině“. 
tentokrát na téma „Kořeny“. Kořeny proto, že 
původní záměr byl ten, že řezbáři budou tesat 
přímo do stojícího pahýlu stromu. Bohužel se 
ukázalo, že příprava takového pahýlu je technicky 
velmi obtížná a i nebezpečná, takže nakonec 
se klasicky řezbařilo na koupališti. Konečné 
výtvory pak byly umístěny buď na původní 
pařezy, nebo v jejich těsné blízkosti. Místo konání 
bylo na pasece obecního lesa u samoty „u Fialů“ 
pod Kuklovem. čtyři instalované plastiky jsou 
vidět od silnice a zdá se, že jsou pravidelně 
navštěvovány. Některé části plastik se dokonce 
jakémusi návštěvníkovi zalíbily natolik, že si je 
odnesl domů.

Tradiční řezbářská vernisáž

Libor Lev

Za kulturní komisi 
Jan Postl ml.

Pravidla kvízu ale nakonec rozhodla jasně.  
Kvůli jednomu bodu z doplňovací otázky,  
který nemá takovou váhu jako bod standardní  
se nakonec radoval z vítězství Rodinný klan.

druhý kvíz v Kd připadl na 15.09. Účast byla opět 
skvělá a celkem 48 soutěžících se zaregistrovalo 
v počtu 9 týmů. souboj o nádherné medaile 
za první místo byl opět napínavý až do samotného 
konce. Před posledním kolem měly shodně bodů 
obhájci z Rodinného klanu a šampióni kvízu 
z hasičárny tým Nevim. druhý triumf si nakonec 
připsal o jeden jediný bod tým Nevim.
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Jan Postl ml.

Marcela Mádlová

tradiční pouťová zábava se 
konala v Kd Brloh v pátek  
4. srpna. Pokud hledáte 
novou kapelu, jako tomu bylo 
letos, je to vždy taková sázka 
do loterie. Bude se to lidem 
líbit? Zvládnout náš velký sál 
po technické stránce? atd. 
Nakonec padla volba na kapelu 
HRaJeto. tříčlenná kapela, 
která si na pomoc přizvala ještě 
jednoho baskytaristu, nám 
chtěla dokázat, že akordeon má 
stále své místo na nejrůznějších 
akcích. a já osobně myslím, 
že se jim to náramně povedlo. 
ve složení dva akordeony, 
bicí a jedna baskytara se toto 
netradiční uskupení staralo 
celý večer o skvělou zábavu 
pro 181 platících návštěvníků. 
takže moc děkujeme všem co 
dorazili a pevně věřím, že se 
jim „pouťovka“ líbila. tak zase 
za rok. 

Každý rok se o pouťové  
neděli koná v brložském kině 
umělecká vernisáž.  
v roce 2023 to bylo 10 let 
od dokončení modelu Brloha, 
proto jsme se rozhodli ho opět 
ukázat veřejnosti. Model je 
dílem převážně výtvarného 
kroužku při Základní škole 
v Brloze pod vedením Boženy 
Němcové a Jany Kukačové. 
Na jeho vytvoření se hlavně 
v počátcích podíleli i další 
pracovníci a žáci školy 
a v závěru i učitel ze střední 
školy svaté anežky v českém 
Krumlově Josef Hanusch. 
Kromě modelu byly vystaveny 
i dobové fotografie z kroniky 
obce Brloh. snažila jsme 
se najít fotografie, které by 
odpovídaly době, do které je 

Pouťová zábava

Model Brloha

model vytvořen, tj. 1945-1950. 
o občerstvení a dohledem nad 
výstavou se ujal pan libor 

lev, kterému tímto děkuji 
za spolupráci.
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stále píši o tradičních akcích. snad je to proto, 
že na nové nápady máme v kulturní komisi nové 
lidi. 19. srpna se v prostorách Kuklova uskutečnil 
koncert „Pražského Hradčanského orchestru“. 
toto hudební těleso nehrálo na brložsku 
poprvé, měli jsme možnost si je poslechnout 
na adventním koncertu. I tentokrát bylo jejich 
vystoupení na špičkové úrovni. Provedli nás 
od historické, vážné hudby přes lidové skladby 
po populární tvorbu dvacátých až šedesátých let. 
Počasí opět vyšlo a zázemí pro muzikanty včetně 
energie výborně zajistili místní. 

Pražský hradčanský orchestr

Libor Lev
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obecnímu úřadu děkuji 
za zapůjčení stanů a laviček 
a samozřejmě i divákům 
za skvělou atmosféru po celý den.

bylo příjemné počasí, až na pár 
chvilek lehkého deště. Myslím 
si, že se celá akce velmi povedla. 

tímto bych chtěl také velmi 
poděkovat všem, kdo mi byli 
při pořádání akce nápomocni. 

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Nohejbalový turnaj

v neděli 6.8. jsem uspořádal 
v Brloze na pouť první ročník 
nohejbalového turnaje. 

Nově zrekonstruované hřiště 
k tomu doslova vybízelo 
a vzhledem k tomu, že se 
nekonal turnaj v malé kopané, 
něco zde zorganizovat byla 
jasná volba. Ihned mě jako 
první napadl nohejbalový 
turnaj, jelikož tu dlouho nic 
podobného nebylo. 

o přihlášení do turnaje  
byl velký zájem. Nakonec  
se zúčastnilo osm týmů.  
Hrála se jedna skupinu  
každý s každým na dva sety.  
výsledné pořadí následně  
určil počet získaných bodů 
daného týmu. 

Na hřišti bylo zajištěné 
občerstvení i přes to, že 
nové buňky nebyly prozatím 
k dispozici. v průběhu celé akce 

Jakub Veber

2. místo 

Jaroně ‚‘A‘‘

3. místo 

Hulváti

1. místo 

saláti
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organizátor letních 
příměstských táborů Místní 
akční skupina Blanský les – 
Netolicko o.p.s. pořádal letos 
1 turnus komunitních táborů 
také v Brloze. tyto tábory jsou 
součástí projektu: „Podpora 
rodin a seniorů na území  
Mas Blanský les – Netolicko“,  
(reg. č. projektu: CZ.03.02.01/ 
00/22_008/0000007).  
Cílem tohoto projektu je pomoci 
rodičům s dětmi v době letních 
školních prázdnin na území 
Mas Blanský les – Netolicko, 
sladit jejich pracovní povinnosti 
a rodinný život. tento projekt 
je spolufinancován evropskou 
unií, z operačního programu 
Zaměstnanost plus.

Příměstský tábor v Brloze
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Na táboře s názvem „výpravy 
za poznáním“ jsme měli děti 
od 5 do 13 let, celkem 25 
dětí. děti jsme rozdělili na 2 
skupiny. tábor jsme letos  
zaměřili na chov domácích 
mazlíčků a poznávání přírody. 
Jednotlivé dny se děti blíže 
seznámily s ježky bělobřichými 
nebo andulkami agapornis. 
táborovým maskotem bylo 
štěně jezevčíka trpasličího 
– dvouměsíční fenka luna, 
která s námi absolvovala 
celý tábor. anička Hronková 
dětem připravila dokonce 
prezentaci o tomto plemeni. 
Zdařilé vystoupení nám 
předvedla lucka tomanová 
z Brloha se svojí bravurně 
vycvičenou fenkou Border 
Kolie enie. Jeden den s dětmi 
strávil i více než metr velký 
plyšový medvěd-mazel aleš. 
Hrdý majitel lukášek stropek 
ostatním dětem představil 
svého mazlíčka a ještě přidal 
vyprávění o medvědech…  

další náplní tábora bylo 
kreativní tvoření. děti vyráběly 
náramky z kůže, misky, 
obrázky nebo malé sošky 
ze samotvrdnoucí hmoty, 
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Magdaléna Hronková  
vedoucí

mýdla a přírodní šperk z břízy 
a sušených květin.

v polovině tábora jsme 
podnikli výlet do laser arény 
a Jihočeského muzea v českých 
Budějovicích na výstavu 
„Pat a Mat“. děti se také 
dozvěděly něco málo z historie 
českobudějovického náměstí. 
tento akční den jsme si všichni 
náramně užili, ochutnali jsme 
Bubble nápoje. K obědu jsme si 
téměř všichni objednali pizzu. 

odpolední tvořivé aktivity 
jsme prokládali vždy 
sportováním na místním 
hřišti nebo na plácku před 

školou. velké nadšení u dětí 
vzbudila „BuBlIFuKIáda“, 
pomocí velkého bublifuku 
děti vytvářely obří bubliny 
a do bublin se i oblékaly. 

Na místním koupališti 
jsme vyzkoušeli plavbu 
na paddleboardu, děti si 
zaplavaly a dopoledne ukončily 
bitvou se stříkacími pistolemi. 

Poslední den jsme zakončili 
šipkovanou, hledáním pokladu 
ukrytého v lese. Myslím, že 
všechny děti tábor velice 
bavil. Pro vedoucí byl náročný, 
zvolili jsme velké spektrum 
aktivit. ovšem i tento rok 

se nám potvrdilo, že děti 
z Brloha jsou skvělé – výborně 
spolupracovaly, poslouchaly, 
samy vymýšlely nové aktivity 
a všechny byly akční…  

velice děkujeme paní ředitelce 
ZŠ Paedr. Mgr. stanislavě 
Hlaváčkové za poskytnutí 
zázemí v místní družině. 
dále také kuchařkám ZŠ 
za poskytnuté obědy a panu 
starostovi tomáši Jungwirthovi 
za celkovou podporu 
komunitního života v obci. 
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Obec Holubov a Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky, 
regionální pracoviště jižní Čechy, Správa CHKO Blanský les 

2023
Program pravidelného přednáškového cyklu 
Informačního střediska CHKO Blanský les – Holubov

PROGRAM NA 4. ČTVRTLETÍ 2023

Podzimní exkurze a přednášky v informačním středisku

17. září 2023 (neděle od 14:00 na křižovatce Nová Hospoda, Březovík) –
Exkurze do přírodní rezervace Ptačí stěna s botanikem Petrem Lepším.

8. října 2023 (neděle od 14:00 u odbočky na Dolní cestu u Dobročkova) –
Exkurze do přírodní rezervace Malá skála s botaničkou Terezou Rejnkovou.

12. října 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška pana Františka Krejči
(Správa jeskyní ČR): Chýnovská jeskyně a další podzemí v jižních Čechách.

9. listopadu 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – cestovatelská přednáška
a promítání pana Petra Resche: Izrael očima turisty.

14. prosince 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – vánoční tvůrčí dílna s paní
Jiřinou Halmlovou: Vánoční přání z ručně barveného papíru.

Obec Holubov a Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky, 
regionální pracoviště jižní Čechy, Správa CHKO Blanský les 

2023
Program pravidelného přednáškového cyklu 
Informačního střediska CHKO Blanský les – Holubov

PROGRAM NA 4. ČTVRTLETÍ 2023

Podzimní exkurze a přednášky v informačním středisku

17. září 2023 (neděle od 14:00 na křižovatce Nová Hospoda, Březovík) –
Exkurze do přírodní rezervace Ptačí stěna s botanikem Petrem Lepším.

8. října 2023 (neděle od 14:00 u odbočky na Dolní cestu u Dobročkova) –
Exkurze do přírodní rezervace Malá skála s botaničkou Terezou Rejnkovou.

12. října 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška pana Františka Krejči
(Správa jeskyní ČR): Chýnovská jeskyně a další podzemí v jižních Čechách.

9. listopadu 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – cestovatelská přednáška
a promítání pana Petra Resche: Izrael očima turisty.

14. prosince 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – vánoční tvůrčí dílna s paní
Jiřinou Halmlovou: Vánoční přání z ručně barveného papíru.
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svatomartinský dobročinný běh
V. ročník

V neděli 12. listopadu 2023 se uskuteční 5. ročník  
běžeckého klání pod názvem KRuMlOVsKá 11.  
Ta nabízí jako každý rok trasy a program pro děti, rodiny i dospělé,  
pro mladší i starší, pro zdatné i méně zdatné běžce. 

Kategorie běhů pro všechny

Hlavní běh na 11 kilometrů v krásné přírodě se startem, cílem a zázemím u hornobránského 
rybníku v českém Krumlově je určen jednotlivcům, štafetě dvojic, či firemním štafetám. Štafetu 
zvládnou i méně zdatní – tým dvou běžců musí zdolat 11 km, tedy každý 5, 5 km.

Rodinný běh nabídne kratší trasy kolem Hornobranského rybníka a to dětem v pěti kategoriích 
od dvou do patnácti let. Účastníci se mohou těšit i na nejrůznější atrakce jako aquazorbing, jízdu 
na poníkovi či ukázku hasičské techniky. 

Tak trochu jiný závod, s možností koupání i martinskou husou

Při hlavním běhu čeká na běžce osvěžující listopadová koupel v Hornobranském rybníku. 
a protože nejde jen o běžecké klání, na zájemce z řad účastníků čeká i letos posezení s martinskou 
husou, tu je však nutné si zamluvit již při registraci.

Výtěžek z akce podpoří Osobní asistenci

výtěžek poputuje na podporu služby osobní asistence, která v regionu pomáhá seniorům, a lidem 
se zdravotním postižením, aby mohli plnohodnotně fungovat ve svém domácím prostředí. Kdo 
nechce, nebo nemůže běžet, může i letos zakoupit virtuální startovné https://www.darujme.cz/
krumlovska11 a tím osobní asistenci podpořit. 

Hana Šustrová, péče o dárce a spolupráce s veřejností, ICos český Krumlov, o. p. s.

Kontakt a více info:  
ICos český Krumlov,  
organizátor akce 

Hana Šustrová,  
tel.: 739 010 444,  
e-mail: sustrova@latran.cz

www.krumlovska11.cz

Krumlovská 11
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letos už potřetí budou skauti a skautky ze střediska Pod Kletí Holubov rozdávat 
Betlémské světlo v Brloze. doufáme, že letos se všem vyhnou bacily a počasí bude 
příznivé, abychom se mohli potkat v sobotu 23. prosince mezi 17. a 19. hodinou 
u vánočního stromu. domluvte se s přáteli, vezměte s sebou cukroví, něco teplého 
do termosky a přijďte se potkat, zazpívat koledu a odnést si domů plamínek. světlo 
se každoročně připaluje z věčného ohně, který hoří v jeskyni pod bazilikou Narození Páně v Betlémě 
v centrální části Palestiny a od roku 1990 putuje letadlem do vídně a vlaky i k nám do české republiky.

novým uchycením a stylem 
rozhoupávání, které je 
bezdotykové, vytvářené pomocí 
magnetické síly a lineárního 
motoru. Přitom čidla vyhodnocují 
rychlost houpání a snaží se o to, 
aby byl zvuk co nejstálejší.

Jsme přesvědčeni, že se s ním 
stejně jako naši předci, po jeho 
prvním rozeznění před desítkami 
let, brzy sžijí i nynější obyvatelé. 
Zahodí své švýcarské hodinky 
řízené atomovým časem a budou 
se moci spoléhat na pravidelné 
odbíjení zvonu rojšínské kaple 
– v šest ráno, v poledne a v osm 
večer – další řadu let. 

děkujeme obci Brloh 
a zastupiteli Radku Šimečkovi, 
který se ujal dohledu nad 
opravou zvonu a jeho 
příslušenství.

Zvon v Rojšíně se opět rozezněl

ve středu, 6. 9. 2023, 
v pravé poledne, doprovodil 
každoměsíční zkoušku sirén 
hlas opraveného zvonu rojšínské 
kaple. Jeho zvonění se neslo 
údolím a i samoty nad Rojšínem 
věděly, že je čas oběda.

Zvon spatřil světlo světa 
v roce 1947. Byl ulit v suchém 
vrbném u českých Budějovic 
ve zvonařství Rudolfa Pernera. 
Hmotnost pana Pernera nám 
není známa, ale zvon váží 
rovných 64 kg. Jeho spodní 
průměr dosahuje bez třech 
milimetrů půl metru. lidé 
s absolutním sluchem jeho tón 
jistě poznají, ale zbytku, tedy 
většině z nás, kterým nebylo 
naděleno, prozradíme, že zní 
tónem gis2. Na zvonu se nachází 
reliéf svaté Kateřiny s nápisem: 
„svatá Kateřino, oroduj za nás!“

Původně v kapli visely zvony 
dva, ale za 2. světové války 
je zabavilo německé vojsko. 
Po válce byl ve zvonici umístěn 
pouze jeden zvon. Nějaký čas 
se zvonilo ručně, později byl 
nainstalován elektrický pohon.

Již delší dobu nebylo zvonění 
v nejlepší kondici. ačkoli 
za ty roky došlo k několika 
úpravám, stále to nebylo ono, 
a v posledních letech byste si 
podle něj hodinky nařizovali jen 
těžko. také zvon neprošel za více 
než sedmdesát let žádnou větší 
údržbou. JN

obyvatelé Rojšína i zastupitelé 
obce uznali, že krásně opravené 
kapli sv. Kříže a sv. Prokopa by 
slušelo i pravidelné zvonění. 
a tak se na jaře letošního roku 
přistoupilo k jeho renovaci. té 
se ujalo Zvonařství votruba 
od soběslavi. Zvon dostal nové 
kompletní příslušenství (dubové 
jařmo, osu zvonu, železné třmeny 
sloužící k jeho upevnění, ložiska, 
ve kterých se houpe). Jeho 
srdce však zůstalo zachováno. 
Bronzový povrch byl očištěn 
a zakonzervován voskem. Zvon 
byl osazen novým elektronickým 
pohonem, který se, jak všichni 
věříme, nebude předcházet, 
vynechávat ani zpožďovat.

První zářijovou středu se 
rozezvučel naplno. Některým 
obyvatelům Rojšína přivodil 
mírný úlek, jelikož zní 
o něco hlasitěji než před 
opravou. to je způsobeno jeho 

Betlémské světlo v Brloze
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Bramborové placky 
se švestkami  
a mákem

750 g den předem  
uvařených brambor,  
250 g polohrubé mouky,  
2 vejce, 1 lžička soli,  
máslo nebo sádlo na potření, 
250 g čerstvých švestek,  
50 ml vody, 1 vanilkový cukr, 
2-3 lžíce cukru, 1 lžíce rumu, 
3 hřebíčky, skořice (dle chuti), 
1 lžíce povidel, mletý mák, 
moučkový cukr

Švestky vypeckujeme a dáme 
svařit s vodou. přidáme koření, 
rum a po chvíli cukr. Průběžně 
mícháme do zhoustnutí 
a vydušení vody. Přidáme 
povidla, provaříme a dochutíme, 
případně dosladíme. 
Brambory nastrouháme 
najemno a spojíme s moukou, 
vejci a solí v pevné těsto.  
těsto rozdělíme a rozválíme 
na tenké placky. ty opékáme 
dozlatova nasucho na teflonové 
pánvi. opečené placky potíráme 
máslem nebo sádlem.  
Naplníme rozvařenými 
švestkami, přehneme na půl 
a sypeme mletým mákem 
smíchaným s cukrem.

Hermelínové  
kuřecí nudličky

500 g kuřecích prsou,  
1 cibule, olej, kousek pórku, 
sterilovaná kapie,  
100 g hermelínu,  
pepř, sůl

Na rozehřátém oleji zpěníme 
nadrobno nakrájenou cibulku, 
přidáme kuřecí maso nakrájené 
na nudličky a pórek nakrájený 
na kolečka. osmahneme, 
přidáme na nudličky nakrájenou 
kapii, zakápneme vodou 
a podusíme. Nakonec vmícháme 
nakrájený sýr a necháme 
jej rozpustit. Podle chuti 
osolíme a opepříme. Podáváme 
s bramborovou kaší, hranolky  
či jinou bramborovou přílohou.

Cibulačka  

1 kg cibule, 
1,2 l vývaru,  
snítka tymiánu,  
75 ml vína,  
3 lžíce másla,  
2 lžíce mouky,  
sůl, pepř,  
 
k podávání  
bagetky, sýr

Cibuli osmahneme na másle, 
osolíme. Přiklopíme poklicí 
a dusíme 10-15 minut, dokud 
cibule nezavadne a nepustí 
vodu. Po odklopení necháme 
cibuli zkaramelizovat, dejte se 
načas, zabere to 30-60 minut.  
Jakmile bude mít cibule tmavě 
hnědou barvu, zaprašte ji 
moukou a společně orestujte. 
Zalijeme vínem, přidáme 
tymián a vaříme dalších  
30 minut. 

Hotovou polévku rozdělíme  
do misek, které snesou  
zapékání v troubě. Přidáme 
plátky bagety, kterou jsme 
si předem opekli dozlatova 
a zasypeme strouhaným sýrem. 
dejte do trouby s horním 
ohřevem nebo grilem  
a nechte sýr pěkně zapéct.

…a teď něco na zub

Marcela Mádlová

Zebra koláč

140 g hladké mouky,  
90 g másla, 2,5 lžíce studené vody, 
špetka soli, 

náplň: 500 g měkkého tvarohu, 
150 g moučkového cukru, 1 vejce, 
1 lžička kukuřičného škrobu,  
2 lžíce kakaa

Z mouky, soli a nakrájeného másla 
uděláme drobenku. Pak postupně 
přiléváme vodu a zpracováváme 

těsto. Na lehce pomoučeném 
válu ho rozválíme na kolo 
a s pomocí válečku přeneseme 
do vymazané formy na koláč. 
Přebývající okraje odřízneme 
nožem a dno na několika místech 
propícháme vidličkou. v míse 
vyšleháme tvaroh s cukrem, 
vejcem a škrobem. směs rozdělíme 
na dvě poloviny a jednu obarvíme 
kakaem. Každou část náplně 
naplníme zvlášť do cukrářského 

sáčku. do středu připraveného 
korpusu nastříkáme kolečko 
světlé náplně, do jejího středu pak 
nastříkáme trochu kakaové náplně 
a takto pokračujeme, dokud se 
náplň nedostane až k okrajům 
formy. Koláč vložíme do trouby 
vyhřáté na 180 °C a pečeme 
zhruba 35 minut. Před podáváním 
necháme koláč vychladnout.
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luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ  
nebo poslat poštou či e-mailem na adresu knihovna@obecbrloh.cz,  
a to do konce listopadu. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

tentokrát budete doplňovat úryvek textu z knihy brložského rodáka Františka skorunky:

„taky se už nějaký čas povídá, že se ode vsi ke vsi potlouká komedář, který dokáže zhotovovat obrázky 
navlas podobné lidem. Jen jestli se zastaví; zastaví se také u nás? Zvědavost se sváří se znepokojující 
obavou před neověřenou novotou. Radši ať táhne spánembohem, říkají jedni. ach zvědavosti lidská, 
ach touho po poznání nového! 1.TAJeNKA ! Jak bych se potom, babičko, mohl obdivovat tvému 
kokrheli, který ti vzadu zdvíhá šátek svázaný 2.TAJeNKA. a tobě, dědo, tvému nefalšovanému 
mužnému vousu jehož lomenice znovu přichází do módy!

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek čajovou konvici za své správné odpovědi.

tentokrát došlo 9 správných odpovědi. losování se ujala slečna eliška Mikešová.  
výherci jsou následující: paní Marta Zemanová , paní lenka Klementová a pan Josef Filip. 

srdečně blahopřejeme! výhra je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: Nová lávka přes potok „ Pod Jiskrákem“

tajenka z křížovky zněla: 1. tudy vedla Cesta 

    2. Byly láKadleM
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na podzim/zimu 2023

sobota 7. října od 19:00 – Kd Brloh

lOVe,…sORRy! 
divadelní představení pro dospělé, hraje divadelní klub českokrumlovská scéna

sobota 14. října od 20:00 – kino Brloh

TOMTONes 
koncert country & rock´n´roll skupiny

čtvrtek 19. října od 18:00 – kino Brloh od 18:00

islANd 
cestovatelská přednáška s Michaelou lvovou

sobota 21. října od 12:00 – fotbalové hřiště Brloh

HAsičsKá sOuTěŽ V NeTRAdičNíM POŽáRNíM ÚTOKu 
hasičská soutěž mužů a žen 

sobota 4. listopadu od 15:00 – Kino Brloh

uTOPeNé děJiNy, ANeB O RyBNíKáŘi KuBOVi A BáBě slePičKOVé 
divadelní představení pro děti – Hudebně-divadelní skupina Rybníkáři

sobota 4. listopadu od 20:00 – Kd Brloh

disKOTéKA
zahraje dJ Radek Bulant 

čtvrtek 9. listopadu od 18:00 – ZŠ

PŘedNáŠKA s RAdMilOu MAliNOVsKOu 
přednáška na téma bylinky

sobota 11.listopadu od 14:00 – Kd Brloh

seTKáNí s důCHOdCi 
k tanci a poslechu zahraje Malá novoveská muzika

neděle 3. prosince od 17:00

ROZsVíCeNí VáNOčNíHO sTROMu 
hudební vystoupení, punč, jarmark

sobota 16. prosince od 19:00 – Kostel svatého Šimona a Judy v Brloze

AdVeNTNí KONCeRT 
česká mše vánoční – Jan Jakub Ryba

středa 20. prosince

ŠKOlNí BesídKA

sobota 23. prosince od 17:00 do 19:00 – u vánočního stromu

BeTléMsKé sVěTlO

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


